
Minnesanteckningar KLARA granskarmöte 2018-05-15 
Datum: 2018-05-15 
Tid: klockan 12.00-17.00 
Plats: Linköping 
 
Närvarande   
Maria Aveskogh Uppsala universitet 
Rita Grandér  Göteborgs universitet 
Kristina Orselius Linköpings universitet 
Charlotte Parsland Linnéuniversitetet (ordförande) 
Catarina Strandroth Region Jönköpings län 
Cecilia Sundelin central granskare (sekreterare) 
Lisa Svedbom Högskolan i Skövde 
Anders Thorén Nordic Port 
Monika Witala Nordic Port 
Maggan Åkerholm Stockholms universitet 
 
 
§1 Mötets öppnande och presentation av deltagare 

- Charlotte öppnade mötet och hälsade alla välkomna. En kort presentationsrunda 
följde. 

 
§2 Nästa möte 

- Nästa möte blir i Borås 18-19 september 2018 hos Högskolan i Borås samt RISE.  
- Mötet därefter blir 5-6 december 2018 i Stockholm (Stockholms universitet eventuellt 

i samarbete med Karolinska institutet). 
- Mötet därefter blir 6-7 februari 2019 i Växjö (Linnéuniversitetet). 

 

§3 Föregående mötesanteckningar (2018-02-07) 
- Produktvarianter som är fler produkter i KLARA, men med samma SDB och 

kommentaren SDB gäller för fler produkter. Frågan kräver en databasutveckling för 
att vi ska kunna inventera på flera olika synonymer som också ska synas i 
kemikalieförteckningen. Nordic Port har mer information i frågan, se punkt 8 nedan. 
 

§4 Granskningsfrågor från kvalitetssamordnare 
- Kvalitetssamordnaren efterlyser en referensgrupp av granskare som hjälpa styrelsen 

med vad som behövs granskas i systemet. Referensgruppen kan förslagsvis ha 
telefonkontakt för att se till att kommande uppdrag inom databasvård läggs på rätt 
produkter i systemet. Även granskare kan skicka in förslag till gruppen på vad som 
behövs göras. Förslag om att följande personer utgör referensgruppen: Maria 
Aveskogh, Helén Frankzén, Kristina Orselius, Charlotte Parsland, Catarina Strandroth 
och Maggan Åkerholm. Charlotte kontaktar Helén och hör om hon har möjlighet att 
vara med. 

- Uppdatering av granskningsinstruktionen. Ny version av granskningsinstruktionen blir 
förhoppningsvis klar innan sommaren. Nomenklaturen i granskningsverktyget behöver 
uppdateras innan den nya instruktionen kan publiceras. 
 



§5 Föranmälda frågor från granskarna (anmäls senast 4/5 till Cecilia) 
 
Kristina Orselius/Catarina Strandroth 2018-04-23 

1) Det finns väldigt många blå produkter i systemet, bland annat flera produkter med 
samma CAS-nummer. Hur ska vi hantera de blå produkterna som det finns fler av? 
Svar: Kan problemet med antalet blå produkter förbättras i och med att fler ämnen får 
harmoniserad klassificering? Många av dessa ämnen kommer inte få harmoniserad 
klassificering. Är det möjligt att göra så att man ser klassificeringen direkt i träfflistan 
på något sätt? Så att klassificeringen visas direkt utan att man behöver klicka på varje 
träff för att se klassificeringen. Catarina stämmer av frågan med Samuel på Chalmers 
(som tidigare hade en del idéer kring detta) och tar med sig frågan till 
systemutvecklingsgruppen.  

Catarina Strandroth 2018-05-15 
1) Se KLARA-id 128127. Produkten har parentes med leverantörens namn i 

produktnamnet, men flera leverantörer invalda. Hur ska vi hantera det? 
Svar: Det är OK att radera inaktuella leverantörer för att förtydliga för användarna. 
Cecilia förtydligar granskningsinstruktionen. Catarina tar även med frågan till 
systemutvecklingsgruppen, för att diskutera om man på något sätt kan förhindra att 
det går att lägga till fler leverantörer på produkter som har parentes med 
leverantörens namn i produktnamnsrutan. 
 

2) Förslag om att vi lägger till punkten ”Information från Systemutvecklingsgruppen 
(SUG)” till varje agenda, så att granskningsgruppen får kontinuerlig återkoppling från 
gruppen. 
Svar: Granskningsgruppen antar förslaget. 

Kristina Orselius 2018-05-15 
- Kit som inte är kit (exempel påsar, engångsförpackningar mm). Sammansättningen är 

oftast blandning, och enheten är kit. Här blir det missvisande att ha enhetsparentesen 
(kit) i produktnamnet. Hur kan vi lösa det? 
Svar: Då enheten kit används i bemärkelsen ”stycken” föreslår granskningsgruppen 
att produkten inte ska ha en enhetsparentes i produktnamnet. Cecilia uppdaterar 
granskningsinstruktionen. 

 
§6 Information från styrelsen 

- Kommande styrelsemöten hittills inplanerade för året: 11 juni och 13 september. 
- Det kommer att bli en gul- och en gröngranskarutbildning i höst. Förslaget är att 

gulgranskarutbildningen blir i Lund och slutgranskarutbildningen i Göteborg eller 
Lund. Cecilia skickar ut datumförslag till de som anmält intresse. 

- Styrelsen arbetar vidare med årshjulet med syfte att få bättre rutiner kring 
beställningar. 

- Styrelsen kommer att starta upp en ny rutin för hur vi ska bli bättre på att följa upp 
granskningsuppdrag. 

- Samarbetsavtalet med Nordic Port håller på att uppdateras. Rutinerna för 
systemutvecklingsgruppen kommer att uppdateras därefter. 

- Framöver planeras en uppdatering av startsidan i KLARA. 
- Utveckling beställd: Funktionen att kunna ”maila alla” från granskningsverktyget. En 

knapp för att kunna maila alla gulgranskare, en för alla gröngranskare samt en till alla 
granskare. 



- Utveckling beställd: Ta bort alla arkiverade/grå produkter som inte inventerats sedan 
2015. Leif Svanblom har pratat med arbetsmiljöverket som säger att det är OK, men 
Anders Thorén meddelade att det inte är ok enligt kemikalieinspektionen eftersom all 
information ska sparas i minst 10 år. Granskningsgruppen föreslår att beställningen 
revideras/stryks. Styrelsen utreder hur reglerna ser ut. 

- Offertbegäran skickad: Att arkivera samtliga röda, gula och gröna produkter som inte 
inventerats sedan 2016. 
 

§7 Information från central granskare 
- Indexnummer/REACH-nummer i KLARA. Det nummer granskningsgruppen vill ha 

med i granskningsverktyget kallas Indexnummer och skrivs exempelvis 001-001-00-9 
för väte och 028-057-00-7 för litiumnickeldioxid. Antal siffror: (3-3-2-1). REACH-
nummer på formatet 01-2119474894-22-(XXXX) är ett registreringsnummer som 
leverantören får när produkten registreras. Finns det ett syfte att även ha med REACH-
nummer? Är REACH-nummer kopplat till exponeringsscenario? Granskningsgruppen 
behöver första ta reda på mer kring vad ett REACH-nummer kan ge användarna. Just 
nu finns det 552 Indexnummer respektive 352 REACH-nummer som redan är 
inskrivna i den aktuella rutan (som just nu heter Reach-nr). Granskningsgruppen är 
överens om att det är Indexnummer som ska stå i rutan. Cecilia ber Nordic Port byta 
namn på rutan, samt informerar samtliga granskare samt Nordic Port om att det är 
Indexnummer som ska skrivas i rutan. Cecilia uppdaterar granskningsinstruktionen. 
Diskussionen fortsätter på nästa möte. 

- Rapport från granskardagen 10/4 i Stockholm. Första granskardagen någonsin som 
arrangerades. Totalt deltog 11 personer från sex olika medlemmar. Gemensamma 
genomgångar om nyheter och uppdateringar i systemet, varvades med egen 
granskning med möjlighet att ställa frågor till Cecilia och till varandra. Deltagarna 
verkade nöjda med dagen. Nästa granskardag är planerad till den 12/9 i Lund. 
 

§8 Information från Nordic Port 
- Synonymer 

Om att eventuellt införa en möjlighet för granskare att markera att ett inlagt 
produktnamn inte ska vara kvar som ”Eget namn”/synonym när korrekt namn läggs in 
vid slutgranskning. Det kan vara svårt att genomföra eftersom synonymer även sparas 
lokalt och finns kvar. Skulle eventuellt gå att lösa genom att det blir upp till varje 
användare, att med hjälp av ett litet ”kryss” ta bort namnet. 
 
Synonymer som separata rader i kemikalieförteckningen. Granskningsgruppen vill 
kunna inventera på olika synonymnamn och få de som olika poster i 
kemikalieförteckningen. Nordic Port stämmer även av frågan med Anders B som 
initierat frågan. Nordic Port och systemutvecklingsgruppen bollar frågan lite till.  

 
- KIFS/CLP 

Granskningsgruppen har tidigare sagt att vi inte behöver skriva in klassificering enligt 
KIFS om CLP finns med i SDB. Hur gör vi om produkten endast har KIFS och 
användaren vill behålla den, och dessutom skriva ut etiketter när märkningen inte finns 
med? Behöver vi skriva informera användarna om att det är fel att använda etiketter 
med KIFS från och med 1 juni 2019? Granskningsgruppen tycker det vore bra om 
Nordic Port kunde ta fram ett förslag på en sådan kommentar. Anders Thorén 



undersöker också om det går att blockera utskrift av etiketter för produkter som bara 
har den gamla klassificeringen. 

 
- Nomenklaturändringar 

Leif och Björn har tidigare gått igenom vad som ska ändras i systemet och förslaget är 
klart. Björn vill stämma av de nya förslagen med Charlotte innan de slår igenom. 
Nordic Port kommer att göra förändringen i systemet den här veckan. 

 
- Exponeringsscenario 

Nordic Port har i KLARA:s systersystem en funktion där man bockar för vilket 
uppladdat SDB som också inkluderar exponeringsscenario. Dessutom ger systemet 
automatiskt en lista över de produkter som har exponeringsscenario. Listfunktionen 
skulle kunna utvecklas mer framöver. Nordic Port skulle kunna åtgärda detta utan 
kostnad om vi är intresserade. Granskningsgruppen föreslår styrelsen att anta 
förslaget. 

 
- Knappen ”Omgranskad” 

Uppmaning till alla granskare att klicka ”Omgranskad” om man gått igenom en 
produkt, även om man inte ändrat någon information. 

 
- Flampunkt 

En flampunkt är intressant för vätskor, men inte för icke-vätskor. Behöver vi 
förtydliga instruktionen? Granskningsgruppen är överens om att vi inte ändrar 
granskningsinstruktionen. Om man inte skrivit in flampunkt för en fast produkt ska de 
inte heller ge anmärkning i uppföljningen av granskare. 
 

- Arkivering av produkter med gammal sammansättning 
En produkt med ny sammansättning föranleder alltid ett nytt KLARA-id enligt 
nuvarande granskningsinstruktion. Då arkiverar vi den gamla versionen av produkten. 
Anders Thorén har ett förslag om att i stället behålla produkten, men arkivera de 
ingående ämnena och lägga till nya ämnen. Systemet skulle i så fall kunna visa den 
senast aktuella sammansättningen på PP-sidan. Och kanske även visa tidigare ämnen 
som har funnits i blandningen? För att undvika arbetet med att skapa ett nytt KLARA-
id, samt för att spara arbete för alla användare som slipper byta ut en inventerad 
produkt. Anders Thorén skissar ytterligare på förslaget och tar upp det med 
systemutvecklingsgruppen. 

 
§9 Information från mötesdeltagarna (i mån av tid) 

- Lisa (Högskolan i Skövde) arbetar mycket med riskbedömningar just nu. 
- Catarina (Region Jönköpings län) informerade om att det finns en tjänst att söka nu: 

Miljökrav i upphandling, vikariat på 1 år. Sprid till personer som kan vara 
intresserade! Regionen är med i Plastprojektet där man undersöker om man kan 
minska plastavfall från sjukhus. Flera olika aktörer (plasttillverkare, RISE, IVL, 
tillverkare av plastmattor m.fl.) är med i projektet som avslutas i november. Då 
kommer man kunna ta del av projektets resultat i Stockholm. Catarina återkommer när 
hon vet tid och plats. 

- Maria Aveskogh (Uppsala universitet) informerade om att man haft plastinventering, 
för att ta reda på vilken plast som används på lab. I Uppsala tar man just nu fram nya 
miljömål för 2019-2021. Arbetar även med ”Cykelvänlig arbetsplats”. Möbler från 
tidigare kontor tas om hand i ”Återbruksprojektet”. Arbetar även med en 



handlingsplan för utfasning av farliga kemikalier, samt hur man ska kunna undvika att 
dessa kommer ut i vattnet. Uppsala universitet har skaffat strålskyddsmodulen. 

- Maggan Åkerholm (Stockholms universitet). I och med omorganisationen kommer 
Maggan nu att tillhöra miljöavdelningen. De söker just nu en miljökommunikatör. 
Stockholms universitet har kommit igång med streckkodssystemet. Man tittar också på 
att förbättra transportvägar internt av kemikalier. Universitet ska skaffa ”Single Sign 
On” dvs. universitetslogin som inloggning även i KLARA. 

- Anders och Monika (Nordic Port) informerade om att företaget flyttat två våningar 
upp till en större lokal. 

- Kristina Orselius (Linköpings universitet) informerade om att man tagit fram en 
exempellista över vad som får hällas ut och vad som inte får hällas ut i avloppet, i 
samarbete med Tekniska verken. Medlemmarna vill gärna ta del av listan, kommer 
snart på www.liu.se, se rubriken Laboratoriesäkerhetshandboken. 

- Rita Grandér (Göteborgs universitet) lägger mycket tid på interna och externa 
revisioner, Göteborgs universitet har numera nio revisionsdagar per år. Diskussion 
pågår också om ommärkningen av kemikalier. 

- Charlotte Parsland (Linnéuniversitetet) informerade om att man håller på att föra in 
KLARA i hela organisationen. 
 

§10 Övriga frågor 
(inga övriga frågor hanterades) 
 
 
Cecilia Sundelin 2018-05-15 

http://www.liu.se/

